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Na osnovu Clana 69 stay 2 Poslovnika Skup§tine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i budet,
sa 118. sjednice odr2ane, 30. oktobra 2015. godine, podnosi

IZVJETAJ
0 RAZMATRANJU FINANSIJSKOG IZVJETAJA SA IZVJESTAJEM 0 FtADU REGULATORNE AGENCIJE ZA

ENERGETIKU ZA 2014. GODINU

U uvodnom obrazIclienju, elan Odbora Regulatorne agencije za energetiku (RAE) ulcazao je da
Agencija od maja 2014. godine funkcioni ge u nepotpunom sastavu jer tree' Clan Odbora jo§ uvijek nije
imenovan, i da je navedena situacija uslovila otehno obavljanje nadlelnosti Odbora, a time i Agencije. U
prvom dijelu Finansijskog izvje g taja koji se odnosi na flnansijsko poslovanje Agencije, istakao je da je
Agencija ostvarila ug tede za prethodne tri godine u iznosu od oko 740 hiljada €, koje je prenijela u driavni
bunet. Takode, upoznao je Odbor da iako Agencija nema zakonsku obavezu, anga2ovala je nezavisnog
revizora koji je, izmedu ostalog, dao mi§ljenje da je poslovanje Agencije u skladu sa reunovodstvenim
propisima. Agencija je bila alctivno ukljueena u izradi novog Zakona o energetici sa ciljem potpunog
uskladivanja sa Treeim energetskim paketom Evropske unije. Tokom izlaganja osvrnuo se i na zaldjueke
prezentovane u lzvje gtaju o implementaciji strategije Energetske zajednice (EZ) u 2014 i 2015. godini i
naveo da je ocijenjeno da su kljuCni prioriteti uskladivanja sa TreCim paketom postojanje budletske
autonomija Agencije; progirenje nadle2nosti; uklanjanje, po njihovom mi gljenju, nejasnih razloga
razrje gavanja Clanova Odbora Agencije; kao i obnavljanje njihovih mandata odmah nakon isteka.

Na Odboru je konstatovano da Finansijski izvje gtaj daje prikaz upotrebe sredstava obezbijedenih,
u skladu sa Zakonom o energetici, od naknada za kori geenje i izdavanje licenci, kao i da je RAE u 2014.
godini ostvarila prihod od 1.357.395,09 C, a tro gkove u iznosu od 1.095.005,18 C, kao i da u skladu sa
Clanom 45 sta y 7 Zakona o energetici bila duZna da u bud'let Crne Gore prenese vi gak sredstava u iznosu
od 182.321,72 C. Na Odboru je ustanovljeno da je Agencija prenijela cijelokupan ostvareni vi gak iz 2013.1
2014. godine, umanjen za odobrene rezerve, u ukupnom iznosu od 281.820,96 €.

Imajuei u vidu da je Odbor prilikom razmatranja fmansijskog izvjegtaja za prethodnu godinu
konstatovao da isti treba da bude sadriajniji i kompletniji, tokom rasprave, Odbor je ocijenio pozitivnim
to su uz Finansijski izvje gtaj za 2014. godinu dostavljeni tabelarni uporedni prikazi ostvarenih prihoda i

rashoda za period 2013-2015. godine, kao i aiurirani pregled sudskih postupaka u 2014. godini vodenih
po osnovu odluka Agencije koje se odnose na regulatorno dozvoljeni prihod, cijene i tarife.

Tokom rasprave Odbor je ukazao da je uoCena znaCajna racionalizacija poslovanja i da postoje
vidljivi rezultati smanjenja potro gnje s obzirom da su rashodi manji za 5,45% od planiranih, kao i
pozitivno ocijenjena einjenica da Agencija \Tee godinu i po dana nema izgubljenih sudskih sporova.

Na Odboru je istaknuto da je protiv Agencije podnijeto 11 tun' pred Upravnim sudom, te da je pet
tuni inicirala jedna nevladina organizacija. Emajudi u vidu da je Upravni sud odbio tune nevladine
organizacije, te i da su odbijeni njeni zahtjevi za vanredno preispitivanje od Vrhovnog suda, na Odboru je
iznijeto miSljenje da Agencija treba razmotriti moguOnost preduzimanja odredenih aktivnosti kako hi
organizacije preuzimale odgovornost za podno§enje neosnovanih tuibi.
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U odnosu na zakljueke iz lzvje gtaja o implementaciji strategije EZ saop gtene u izlaganju elana
Odbora RAE, tokom rasprave na Odboru je konstatovano da isti prezentuju evropsku praksu au i da se sa
postojetim stanjem u crnogorskom energetskom sektoru, uzimajuei u obzir i rje genja predlolena novim
Zakonom o energetici, nije iza glo iz okvira kojem se teii. U vezi sa tim, iznijeto je mi gljenje da je evidentna
navedena autonomija Agencije, s obzirom na nivo neto zarada i broj zaposlenih, aui i potencirano da ista
mora biti praeena odgovarajuaim nivoom odgovornosti i sve dok ima elemenata finansijske krize
postojaee potreba daljih mjera gtednje odnosno prenogenja vgka sredstava u budlet driave.

U kontekstu navedenih zakljueaka, na Odboru je istaknuto da Skup gtina nije bila u moguenosti da
imenuje treeeg elana Odbora Agencije s obzirom da se nijesu stekli prethodni uslovi koji se odnose na
dostavljanje Vladinog predloga za imenovanje sa rang listom. Stoga, na Odboru je sugerisano da se od
Vlade zatrth informacija kada se mole oeekivati da predlog bude podnijet u skup gtinsku proceduru s
obzirom da je Odbor upoznat sa einjenicom da je Vlada u olctobru 2015. godine razmotrila rang listu
dostavljenu od Komisije za rangiranje kandidata.

U vezi sa tim, ukazano je na moguenost da se preispita postojede zakonsko rje genje na naein da
elana Odbora Agencije bira Skup gtina shodno procedurama izbora u drugim regulatornim tijelima, kroz
postupak raspisivanja javnog konkursa, posredstvom odredenog skup gtinskog radnog tijela.

Takode, elanove Odbora je interesovalo koje su to nepredvidene aktivnosti koje su uslovile da
pozicija „ostali tro gkovi" budu znaeajno vet! nego to su planirani odnosno koja stavka ima dominantno
ueegte u navedenim tro gkovima, kao i razlog nastanka istih.

Odbor je u oblasti obnovljivih izvora ocijenio znaeajnim izdavanje prvih garancija porijekla za
podsticanje rada malih hidroelektrana, medutim, iskazana je dilema u naeinu obezbjedivanja tih
podsticaja i ukazano na sagledavanje drugih moguenosti obezbjeclivanja istih umjesto podsticanja
privatnih biznisa na teret gradana.

U odnosu na aktivnosti koje je Agenija preduzimala u izvjegtajnom periodu, a s obzirom da je na
Odboru konstatovano da i dalje postoji monopol Elektroprivrede Crne Gore a.d. Nikit, poslanike je
interesovalo da Ii novi Zakon o energetici daje ovlageenja Agenciji da ubrza proces pravnog i
funkcionalnog razdvajanja EPCG iii u suprotnom slueaju, da navedeni subjekat sankcioni ge. U vezi sa tim,
iznijeta je dilema da ee se navedeni postupak razdvajanja realizovati u roku od tri mjeseca kako je to
predvideno odredbama novog Zakona o energetic!, s obzirom da se isti nije uspio sprovesti eetiri i po
godine.

Nakon izjag njavanja Odbor je, sa pet glasova "za" i dva "uzdrZiana" glasa, odlueio da predloZi
Skup gtini sljedeei

ZAKUUCAK

Prihvata se Finansijski izvje g taj sa lzvjeg tajem o radu Regulatorne agencije za energetiku za 2014. godinu.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skup gtine odreclen je poslanik Filip Vukovit.
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